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De fotocollage op de voorpagina verbeeldt wat we 
normaal gesproken het voorjaar zouden noemen. 
Wat was het nat! Ik kan natuurlijk niet inschatten 
wanneer u dit leest, maar hopelijk lijken de 
omstandigheden dan meer op die van de 
achterpagina. 
Tussen die voor- en achterpagina in wordt u weer 
helemaal bijgepraat over de situatie op de Zuidoost 
Brabantse fietspaden. Op enkele plekken gaat het 
goed, op de meeste andere is nog veel werk aan de 
winkel. Mooi daarbij is dat we een uitgebreid verslag 
hebben gekregen van de situatie in de Kempen - dat 
was alweer een tijdje geleden. 
Ook mooi - en verrassend - was het om tijdens de 
Automotive Week in Helmond (de hoogmis van 
autorijdend Europa) te merken dat er ook aandacht 
was voor de fiets. Bijvoorbeeld via een drietal 
initiatieven die er met trots werden getoond. 
Verderop in dit blad kun je er meer over lezen. 
Verder is er een lekkere mengelmoes: van berichten 
over fietslessen voor kinderen en nieuwe 
Nederlanders via moorddadige rotondes gaat het 
naar een HOV-lijn en een diepe duik in de archieven 
van Ventiel. Natuurlijk is er ook een terugblik op de 
zeer geslaagde regiodag en komen we in diverse 
berichten weer de gebruikelijke verwijzingen tegen 
naar snelfietsroutes (hoe meer hoe beter!) en 
elektrische tweewielers (wat moeten we er toch 
mee aan?) 
Tip van de maand is het verhaal van Paul Kloet over 
de eigenzinnigheid van de gemiddelde fietser. We 
kennen ze (ons?) wel: door rood, tegen het verkeer 
in, over de stoep, verkeerd geparkeerd banen we 
ons een weg om de auto’s heen.  
Afstappen? Echt niet! 
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Theorie 
Elke Nederlander vanaf groep 7 van de basisschool kent de 
belangrijkste verkeersregels. Daarin staat hoe je je bijvoorbeeld als 
fietser of automobilist in het verkeer dient te gedragen. Ontwerpers 
van verkeersinfrastructuur hebben geleerd en gaan er van uit, dat 

P a u l  K l o e t  

wij moeten vaststellen, dat onnodig wachten op veel 
kruispunten veel te vaak voorkomt. Een deel van de fietsers 
wacht niet en rijdt door rood (trouwens ook automobilisten 
doen dit).  
Wij pleiten er daarom al langer voor het aantal verkeersregel-

De fietser, een eigenzinnig individu 
 

 

installaties zo veel mogelijk te beperken 
of te vervangen door tunnels, viaducten, 
rotondes of andere veilige infrastructuur. 
Waar verkeerslichten echt onvermijdelijk 
zijn moeten ze zo ingeregeld zijn, dat 
onnodig wachten zoveel mogelijk wordt 
voorkomen.  
 

Wegafzettingen 
Een ander soort hindernissen voor 
fietsers zijn wegafzettingen voor tijdelijke 
werkzaamheden, maar ook voor 
weekmarkten, kermissen en andere 
manifestaties. Een wegafzetting zal 
meestal wel nodig zijn, maar een fietser 
heeft er een ontzettende hekel aan, 
vooral als hij dan ook nog eens moet 
omrijden. Als er maar ergens een gaatje is 
zal hij proberen met zo min mogelijk 
moeite de obstakels te omzeilen. Hij 
stapt niet af, negeert verbodsborden, zet 
hekken opzij, ploegt door het zand etc. 
Wij pleiten er voor, dat een wegafzetting 
voor fietsers daarom absoluut 
noodzakelijk moet zijn en de omrijroute 
zo kort mogelijk. 
 

Conclusie en advies  
Naar mijn mening blijkt uit al deze 
voorbeelden, dat er zowel bij het 
ontwikkelen als het beheer van 
fietsinfrastructuur, het al dan niet 
toepassen van verkeersregelinstallaties, 
het bepalen en inrichten van 
wegafzettingen en het aanwijzen van 
voetgangersgebieden veel meer aandacht 
moet zijn voor het feitelijke gedrag van al 
die eigenzinnige fietsers.  
Ik denk, dat de eigenzinnige fietser zelf 
zijn gedrag helemaal niet abnormaal vindt; 
veel eerder slim, want het kost hem 
minder moeite en hij wint er tijd mee.  
 

iedereen zich ook aan deze regels houdt. De 
praktijk is echter vaak anders. Veel fietsers 
hebben lak aan de officiële regels, maar 
hebben daar wel hun redenen voor.    
 

Routekeuze 
In onze overleggen met gemeenten en hun 
adviseurs komen we regelmatig tegen, dat 
infra-ontwerpen technisch wel kloppen, 
maar voor een ervaren fietser niet altijd 
logisch zijn. Ik kan de voorbeelden zo 
aanwijzen. 
Een fietsroute kan nog zo mooi aangelegd 
zijn; als er een snellere route te vinden is zal 
iemand, die regelmatig van A naar B fietst, 
die nemen. Een beetje fietser maakt zelf wel 
uit, wat de beste route voor hem of haar is.  
Snel is niet altijd de kortste route; ook 
obstakels onderweg (verkeerslichten, 
drukke en lastige oversteken, hoge bruggen 
of viaducten, e.d.) kunnen bij de routekeuze 
een rol spelen 
Daarnaast kiezen veel fietsers er voor tegen 
de rijrichting in te rijden (of over het 
trottoir) om ergens sneller te komen. 
Voetgangersgebieden bij winkelcentra, bij 
pleinen of in parken zijn ook nogal eens 
interessant als sluiproute. 
 

Verkeerslichten 
Veruit de grootste obstakels (of ergernissen) 
voor fietsers zijn verkeerslichten. Natuurlijk 
zijn die vaak onvermijdelijk. Een beetje 
ervaren fietser zal door een slimme 
routekeuze proberen verkeerslichten zo 
veel mogelijk te mijden. Tegen het verkeer 
in rijden hoort daar ook bij. 
Uit metingen op diverse kruisingen in 
Helmond hebben wij geleerd, dat er om 
allerlei redenen sprake is van vaak lange cycli 
met per rijrichting maar een beperkte 
groentijd voor fietsers. Daarnaast hebben 
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A a d  S m i d  

Waar is de provincie Noord-Brabant mee bezig? 
 
 

  

Column 

Dit verhaal begint eind 2018 met de omgevingsvisie ‘Kwaliteit van 
Brabant’, min of meer afgeleid van de landelijke Omgevingsvisie 
NOVI. Goed verhaal dat beschrijft hoe de fysieke omgeving moet 
worden ingericht. Dit stuk is ook voor de Fietsersbond een goede 
basis, met aandacht voor de energietransitie (fietsen kost geen 
fossiele energie), het klimaat, de slimme netwerkstad (bv. alles 
binnen 15 minuten fietsafstand) en een concurrerende duurzame 
economie. Voor onze provincie heeft het Ministerie recent nog 
speciaal twee gebieden aangewezen: Stedelijk Brabant en De Peel: 
dit zijn zogenaamde NOVEX-gebieden. 
Onder de omgevingsvisie hoort ook mobiliteit. Eind 2020 heeft de 
provincie de Koers Mobiliteit 2030 vastgesteld waarin de 
kernwoorden robuust / duurzaam / slim / veilig centraal staan. De 
uitwerking van fietsplannen wordt regionaal opgepakt in 
zogenaamde RMP’s, regionale mobiliteitsprogramma’s.  
De provincie heeft voor de fiets weer 2 jaar later het Brabants 
Toekomstbeeld Fiets (BTF) opgesteld, passend bij het nationale 
beeld (NTF). Met het NTF wordt geprobeerd meer rijksgeld voor 
de fiets vrij te maken. Immers, het Ministerie van IenW laat 
fietsbeleid tot nu toe vrijwel helemaal over aan provincies en 
gemeentes. En ik moet hier ook de verstedelijkingsstrategie 
noemen, een middel om automobiliteit terug te dringen en de 
fiets op nr. 1 te zetten. 
Hier fietst nu eigenlijk een ander ministerie deels dwars 
doorheen, namelijk dat van LNV waar het gaat om een 
toekomstbestendige ontwikkeling van het landelijk gebied. Kort 
gezegd, de problemen aanpakken rond klimaat, water, stikstof en 
natuur. De provincie moet hier doelen voor formuleren (juli 
2023) en dat vastleggen in het BPLG, het Brabants Programma 
voor het Landelijk Gebied. Daar is een landelijk Transitiefonds 
voor beschikbaar van € 24,3 miljard. Het zal niemand ontgaan zijn 
dat hier grote druk op staat.  
Maar de overheid zou de overheid niet zijn als er niet nog een 
derde ministerie om de hoek zou komen kijken: BZK 
(Binnenlandse Zaken en Koninkrijkszaken). Want met mobiliteit 
en landelijk gebied zijn alle thema’s met betrekking tot ‘de 
omgeving’ nog niet afgedekt: waar blijft bijvoorbeeld woningbouw 
en industriële ontwikkeling? Welaan, alles wat ruimte vraagt 
(vanuit die Omgevingsvisie) is een enorme puzzel die óók in juli 
2023 moet worden gelegd, en vastgelegd in een Ruimtelijk 
Voorstel met aandacht voor verstedelijking, landelijk gebied en 
energie & klimaat. Recreatie hoort daar ook bij. De provincie 
komt trouwens nog met een Beleidskader Leefomgeving.   
En dan wordt het ook interessant voor de Fietsersbond. Want de 
uitvoering van het BPLG en het Ruimtelijk Voorstel komen samen 
in de Gebiedsprocessen. Fietsersbond en Wandelnet hebben 
eind maart een oproep gedaan om wandelen & fietsen hierin 
nadrukkelijk mee te nemen. Volgens de Statenmededeling van 
eind januari dit jaar is er inderdaad ruimte voor participatie door 
maatschappelijke groeperingen. 
Op de website van de provincie (brabant.nl) is veel documentatie 
terug te vinden. 

 

 

Hoe kom ik thuis binnen 
de rondweg in Eindhoven? 

De gemeenteraad van Eindhoven gaat de keuze maken dat er vanaf 
2030 geen auto’s met benzinemoten meer binnen de Rondweg 
(voor niet-Eindhovenaren, de Ring) mogen komen. Een 
sympathieke keuze…  
De gemeente Eindhoven komt binnen niet al te lange tijd met een 
visie op de manier waarop in de toekomst ouderen zelfstandig 
kunnen blijven wonen, uitgaande van wat ouderen kunnen, niet 
wat ze niet meer kunnen. Een sympathiek uitgangspunt…  
Nu ben ik toevallig een van die ouderen (ik heb begrepen dat ik 
tegenwoordig daarvoor de term boomer moet gebruiken, want ik 
ben van net na de oorlog, maar wat dat met elkaar te maken heeft, 
snap ik nog steeds niet) die nog heel goed zelfstandig vooruit kan. 
Ik heb zelfs nog een rijbewijs en dat hoop ik, zoals veel ouderen, 
nog lang te mogen houden. Ik gebruik die auto eigenlijk alleen 
voor afstanden die ik niet kan lopen, niet met het openbaar 
vervoer kan doen, of met de fiets, maar de Seat Arona die ik in de 
garage heb staan, nog maar vier jaar oud, is toch een prima manier 
om onafhankelijk en zelfstandig te blijven. En als ik hem net zo lang 
kan rijden als mijn vorige, 16 jaar, dan kom ik in mijn ouderdom 
nog een heel eind. Als die auto 16 jaar is, ben ik 84.  
Tot ik bedacht dat het een benzinemonster is en ik dus niet meer 
naar huis mag vanaf 2030. Want ja, die auto is pas 16 jaar in 2035. 
En als hij 20 jaar meekan, mijn vorige is dit jaar ook 20 jaar 
geworden en doet het nog steeds prima in de Kempen, dan wordt 
het zelfs 2039 en dan ben ik 88. 
Ik heb begrepen dat er nog wordt nagedacht over hoe dat moet 
voor de forenzen die iedere dag de stad in komen (en binnen de 
rondweg) om te komen werken en die alleen daarvoor komen. 
Over de bewoners die binnen de rondweg wonen, oud én jong en 
die binnen de rondweg alleen de auto gebruiken om hem naar 
buiten de rondweg te brengen en weer thuis te komen, heb ik nog 
niemand gehoord. 
Een ambtenaar die over het ouderenbeleid ging en die ik erover 
sprak, had het over de kokervisie van het gemeentelijk beleid. Dat 
belooft weinig goeds. 
Als ik nou beloof dat ik zoveel mogelijk met de fiets, de bus of de 
benenwagen mezelf verplaats binnen de rondweg, mag ik dan 
gewoon naar huis als ik van mijn kinderen in de Kempen terug 
kom, met de benzineauto? Of mag straks de forens uit de Kempen 
wel elke dag de binnenstad in met zijn benzineauto, maar de 
bewoner van die binnenstad niet? 
Hoe zit het dan met artikel 1 van de grondwet? 

Wim Boselie 
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 F r a n k  M e e r t e n s  

 

Regiodag in Gemert 
Op 15 april hebben we onze Regiodag en jaarvergadering in het 
Boerenbondsmuseum in Gemert gehad. We waren verheugd met 
een grote opkomst. Na een korte jaarvergadering was er voldoende 
ruimte voor de presentaties van de verschillende onderafdelingen en 
contactpersonen. Verder ontving Marten Sikkens de Jacques de 
Jonge Trofee als dank voor zijn jarenlange inzet voor de 
Fietsersbond. Na een gezellige koffietafel stonden er interessante 
presentaties van de gemeente Gemert-Bakel op de agenda, te weten 

B e s t u u r s p e r i k e l e n 

de reconstructie van de Vondellaan, inclusief het afwaarderen van 
50km wegen, en de snelfietsroute Gemert-Eindhoven. Na afloop 
hebben we een mooie fietstocht gemaakt door Gemert. Deze was 
speciaal voor ons uitgezet door de VVV en onze lokale 
contactpersoon Dies van Soelen. Daarna hebben we met een 
drankje afgesloten bij Café de Engelenburcht. Gedurende de dag 
was er voldoende ruimte om bij te praten.  
Bijgevoegde foto’s geven een impressie van deze leuke dag.  
Op de website van de fietsersbond zijn alle presentaties van deze 
dag terug te kijken. 

(Advertentie) 
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HOV4 - Hoogwaardig Openbaar Vervoer  
De gemeente Eindhoven, gemeente Veldhoven en provincie 
Noord-Brabant zijn bezig met de voorbereiding voor een 
nieuwe snelle busverbinding - hoogwaardig openbaar vervoer 
(HOV) - van Eindhoven naar Veldhoven De Run (ASML). Er 
wordt onderzocht wat de beste optie is voor de aanleg en wat 
de knelpunten zijn.  
Bij dit onderzoek zijn vorig jaar en dit jaar inwoners en andere 
belanghebbenden betrokken geweest. Het onderzoek heeft een 
voorkeur voor de route opgeleverd. Op hoofdlijnen gaat de bus 
vanaf Eindhoven Centraal Station via de Vonderweg, 
Mauritsstraat, Mecklenburgstraat en Karel de Grotelaan naar De 
Run in Veldhoven. Over deze route is nog niet besloten. 
Besluitvorming door de besturen van Eindhoven en Veldhoven 
vindt plaats in de periode tot juli 2023. In oktober 2023 zullen 
het voorlopige ontwerp en de kosten duidelijk zijn. Het doel is 
om in het bestuurlijk overleg met de minister, eind 2023, 
afspraken te maken over de realisatie. Het streven is vervolgens 
om in 2024 met de spade de grond in te gaan.  
Tijdens de inspraakavonden in Veldhoven en Eindhoven bleek 
dat het knelpunt van de HOV4 vooral ligt in het centrum van 
Eindhoven. Er is nauwelijks ruimte om zowel de busbanen, de 
eenrichtingsweg en fietspad(en) te realiseren in de Mauritsstaat 
en de Meckelenburgstraat. Bewoners protesteren tegen het 
verdwijnen van het groen, de parkeerplaatsen en het nog 
intensievere verkeersgebruik.   
Als fietsersbond kijken we naar de mobiliteit en de ruimte voor 
doorstroming van fietsers in deze verkeersaders. De vraag blijft 
of er geen andere opties zijn door het weren van verkeer dat 
bijvoorbeeld uit Helmond door de stad rijdt of een betere 
technologische oplossing. 
 

Fietslessen in Eindhoven  
Wanneer de fiets de oplossing voor het verkeersprobleem in 
Eindhoven kan zijn, dan zal daar breed op ingezet moeten 
worden. Dit betekent naast een goede fietsinfrastructuur dat er 
ook aandacht moet zijn voor de manier waarop fietsers 
deelnemen aan het verkeer. Het aantal dodelijke fietsslachtoffers 
is, n.a.v. CBS-rapport verkeersslachtoffers, uitgebreid in het 
nieuws geweest de afgelopen maand.  
De vanzelfsprekendheid van het fietsen door jonge kinderen is 
er niet altijd. Ouders vrezen het drukke verkeer en brengen hun 
kinderen weg in auto of bakfiets. Daarnaast zijn er veel 
nieuwkomers in Eindhoven, die niet bekend zijn met de 
verkeersregels of überhaupt niet kunnen fietsen. Onder 
ouderen vallen er veel verkeersslachtoffers door het gebruik van 
een e-bike.  
Voor het stimuleren van fietsen als het beste vervoermiddel en 

voor de veiligheid van de gebruikers zouden fietslessen 
voor de verschillende doelgroepen tot een basisaanbod in 
Eindhoven moeten gelden. Een plan van aanpak is dus 
gewenst. De Gemeente Eindhoven, WIJ Eindhoven en de 
fietsersbond hebben hiervoor de handen in elkaar geslagen 
om fietsdocenten op te gaan leiden.   

Ben je geïnteresseerd om opgeleid te worden tot 

fietsdocent, neem dan een kijkje op de website van de 

fietsersbond en stuur een mail naar 

eindhoven@fietsersbond.nl, dan wordt er contact met je 

opgenomen en ontvang je verdere informatie.  

 

Interview Peter Plantinga - Successen door de jaren 

heen 

Ik ben Dory Melis, fietser in hart en nieren, en ik ben sinds kort 

actief lid bij de fietsersbond.  

Nieuwsgierig ben ik naar de successen van de regio Eindhoven 
en dat was dan ook de eerste vraag die ik aan de kerngroep 
gesteld heb.  
Peter Plantinga, al 25 jaar actief lid van de fietsersbond, wil 
me graag te woord staan. Voor het interview ben ik in de 
Ventielen van afgelopen jaren gedoken om een beeld te 
krijgen van alle activiteiten en er ontvouwt zich een lange 
lijst. Wanneer ik de lijst voorlees, zit Peter instemmend te 
knikken en verschijnt er een glimlach op zijn gezicht. “Dit 
klopt allemaal”, zegt hij, “maar… bij ieder succes dat je 
benoemt, zie ik ook de compromissen die gesloten zijn met 
de andere belanghebbenden in de stad. Het is nooit 100% 
wat je voor ogen had.” 
De Fietsersbond bestaat in Eindhoven al meer dan 48 Jaar. 
In de jaren ’70 karakteriseerde de groep zich duidelijk als 
actiepartij en werd bijvoorbeeld de Hoogstraat 
ondergekalkt met verf voor een verbetering van de situatie. 
Al deze acties door het hele land hebben ervoor gezorgd 
dat de fiets niet is verdrongen door de auto en dat 
Nederland een goede fietsinfrastructuur heeft vergeleken 
met andere landen.   
Het belangrijkste succes in Eindhoven is dat we van reactief 
naar proactief gegaan zijn. We hebben ons als fietsersbond 
gepositioneerd binnen het Centraal VerkeersOverleg 
(CVO). We praten aan de voorkant op beleidsniveau mee 
en er wordt advies aan ons gevraagd. Peter neemt namens 
de fietsersbond deel aan het CVO. Hij geeft aan het prettig 
te vinden dat kerngroepsleden hem scherp houden. “Soms 
zit ik te diep in het meedenkproces van andere 
belanghebbenden.”   
Andere belanghebbenden waar we als fietsbond mee te 
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Burgerparticipatie is een beleidsuitgangs-
punt van de Gemeente Eindhoven, maar 
dit kan ook een keerzijde hebben voor de 
fietsersbond wanneer bewoners geen 
fietspad in hun straat willen. Peter kan 
soms ook begrip voor de weerstand 
opbrengen, omdat er vaak hard gereden 
wordt. De fiets moet als weggebruiker 
geen nieuwe auto worden. Wet- en 
regelgeving rond de snelheid van de fiets 
en zeker voor de scooters is daarom 
wenselijk. 
De fiets heeft zijn plaats ingenomen, 
wanneer het gaat over de mobiliteit in 
Eindhoven. Door het beleidsstuk ‘de fiets 
op 1’ komt in het coalitieprogramma het 
woordje ‘fiets’ vele malen vaker voor dan 
vier jaar geleden en door de aangenomen 

maken hebben zijn het openbaar vervoer, 
de hulpdiensten, Trefpunt Groen 
Eindhoven (TGE) en natuurlijk de 
buurtbewoners en de autobezitter.  
Voor hulpdiensten is het bijvoorbeeld niet 
wenselijk om veel verkeersdrempels te 
hebben om het verkeer af te remmen. Zij 
moeten overal doorrijroutes hebben. 
Door aanleg van groenstroken tussen de 
wegen (hoe mooi dit ook is!), is er minder 
ruimte voor het fietspad en beperkt het de 
uitwijkmogelijkheden voor fietsers. 
Openbaar vervoer krijgt beleidsmatig veel 
aandacht in Eindhoven, en daar gaat dan 
ook het grootste deel van het budget voor 
mobiliteit naar toe. Dat wringt wel met 
onze belangen omdat met het budget van 
één HOV-lijn de gehele Eindhovense fiets-

 

moties is er bij de gemeenteraad een inspanningsverplichting.  
Helder is dat de successen van de fietsersbond in Eindhoven 
zitten in de inzet op beleidsniveau, met een krachtige lobby 
voor de fiets en een realistische afstemming met alle 
belanghebbenden. 
Terugkijkend op alle jaren van inzet is Peter het meest trots 
op het prachtige fietspad op de Oirschotsedijk. Met groot 
genoegen fietst hij daar zelf regelmatig doorheen. En dan 
weet hij weer waar hij het allemaal voor doet. 
Peter gaat de dikke stapel afgehandelde dossiers uitzoeken 
die tijdens het gesprek op tafel zijn beland. Hij kan ze 
deponeren in de gigantische papierbak die de Gemeente deze 
week geleverd heeft. 
En de uitdaging ligt voor Peter in de stapel nieuwe dossiers. 

infrastructuur op orde gebracht zou kunnen worden. 
Daarnaast worden soms fietspaden opgeofferd zoals op de 
Antony Fokkerlaan en de Karel de Grotelaan. Peter denkt dat 
er wel effectievere oplossingen te bedenken zijn voor het 
Eindhovens publieke transport dan het aanleggen van HOV 
lijnen. 
Van het behoud van de historische radialen hebben 
waarschijnlijk weinig mensen gehoord, maar ook dit is een 
factor van betekenis voor de keuzes die gemaakt worden. 
Omdat de gemeente wil dat die een bepaalde uitstraling 
hebben is dat niet altijd optimaal voor een fietsvriendelijke 
inrichting. Peter haalt er een kaart bij en laat mij de punten 
zien. De Statumsedijk is bijvoorbeeld zo’n historische radiaal, 
waardoor de doorfietsroute daar stopt. 
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Een greep uit de successen 

Hoogstraat is van een chaotische drukke 
doorgangsroute veranderd in een hoofdfietsroute; de 
aanleg van een veilige schoolzone in Maria van 
Bourgondiëlaan;  Beleidsdocument “Zet de fiets op 
één”; Fietspad Welschapsedijk, bezwaar tegen 
bromfietspad gehonoreerd; behoud doorgaande 
fietsroute Kruisstraat; advies over programma 
stedelijke verlichting; fietsbrug Oirschotse dijk; 
verbetering fietsvoorziening Tongelre; 
fietsparkeerstrategie; herinrichting Amazonelaan; In 
beeld brengen veilige fietsroutes; groen licht voor de 
fietsers; doorfietsroute Run - High Tech Campus; 
fietsbrug Tegenbosch; inrichting Vestdijk; 
verkeersbesluit Ten Hagestraat; inspiratieplan kleine 
verbeteringen; Centraal verkeersoverleg; bezwaar 
fietspad ten Hagestraat; meting luchtkwaliteit; 
thema-avonden Smart Mobility; actie licht in 
duisternis; bereikbaarheidsakkoord; agenda fiets; 
groene corridor; Zwaanstraat; fiets op de TU 
Campus; Grote Berg; enzovoort, enzovoort, enzovoort 
. 

Voor ieder kind een fiets 

Bij het opruimen van je schuur zie je hem weer staan, je  
oude fiets. Je wilde 'm te koop aanbieden of op laten halen. 
Het is er niet van gekomen. Hij staat nog steeds in je  
schuur te verstoffen met prachtige herinneringen aan 
voorbije fietstochten.  
Op dit moment zijn er helaas steeds meer kinderen die 
noodgedwongen stilstaan. Die geen keuze hebben in 
bijvoorbeeld de school, eenvoudigweg omdat deze te ver 
weg ligt. Hun ouders kunnen zich geen fiets veroorloven. 
Een fiets is noodzakelijk om mee te kunnen doen. Een fiets 
vergroot je wereld.  
Doneer oude fietsen van je zelf of je kinderen aan het 
kinderfietsenplan van de ANWB. De fiets wordt opgeknapt 
in een sociale werkplaats en komt vervolgens goed terecht. 
Wanneer we straks met de fietslessen voor kinderen 
beginnen in Eindhoven kunnen we dit koppelen aan het 
fietsplan ‘Voor ieder kind een fiets’.  
Het gaat om jongens- en meisjesfietsen in redelijke tot 
goede staat, voor kinderen van 8-18 jaar (24, 26 of 28 inch 
wielmaat). Mountainbikes, elektrische fietsen, racefietsen 
en fietsen met een derailleur  zijn helaas niet geschikt voor 
het Kinderfietsenplan. 

 
Inleverlocatie in Eindhoven: 

Kanaaldijk Noord 15e 
5613 DH Eindhoven 
Openingstijden elke werkdag van 08.30 uur tot 16.00 uur 
 

(Advertentie) 



 

 
 

Berichten uit Best 
 

Ter herinnering aan Cor van den Bergh 
Op 11 april verloor de Fietsersbond afdeling Best haar meest 
prominente lid: mevrouw Cor van den Bergh.  
In 1991 besloot ze dat er voldoende leden van de Fietsersbond in 
Best waren om een plaatselijke afdeling op te richten en door 
iedereen persoonlijk te benaderen lukte haar dat inderdaad. 
In de jaren daarna ging het in de hoogste versnelling: regelmatig 
overleg met gemeente, politie en Veilig Verkeer Nederland (waar 
onze argumenten helaas niet altijd even positief werden ontvangen 
want fietsen was in die jaren nog niet in de mode), 
handtekeningenacties om voetgangersverkeerslichten te behouden 
en elk jaar een kraam op de Sociale Markt – waar het regelmatig 
ontzettend koud was maar bij het afbreken het enorm ging regenen, 
zodat de dikke eigengebreide wollen truien nog dagenlang naar nat 
schaap stonken.  
Ze signaleerde dat het fietsexamen kinderen weliswaar de 
verkeersregels bijbracht, maar dat het technisch fietsen sterk 
achterbleef doordat ouders hun kinderen vaker met de auto 
vervoerden ‘omdat het verkeer zo druk en gevaarlijk is’. Maar op die 
manier leren ze het natuurlijk nooit! Zodoende werd er een 
fietsparkoers voor lagere scholen ontwikkeld waarbij de gemeente 
materialen aanbood om dit te realiseren. Het ging om bochten 
maken met één hand, op een scheve balk rijden en, het 

allerbelangrijkst, een noodstop maken. In de jaren daarna zijn veel 
kinderen op basisscholen in Best op deze manier stuurvaardiger 
gemaakt. 
Ook in andere opzichten had Cor van den Bergh een prominente 
rol. Toen er een koninklijke onderscheiding werd aangevraagd 
voor haar werd dit in eerste instantie geweigerd: ze had wel ruim 
voldoende jaren als vrijwilliger gewerkt, maar niet al die tijd bij 
dezelfde organisatie. De aanvrager moest toen uitleggen dat 
verreweg de meeste vrouwelijke vrijwilligers ‘met hun kinderen 
meegroeien’, dat wil zeggen dat ze eerst vrijwilligerswerk doen 
op de basisschool, dan de middelbare school en daarna ook 
andere organisaties gaan steunen. Dit in tegenstelling tot 
mannelijke vrijwilligers die vaak decennialang aan dezelfde 
organisatie verbonden blijven. Nadat dit argument bij de 
gemeente ingediend werd, kreeg mevrouw Van den Bergh terecht 
haar koninklijke onderscheiding en was het pad voor andere 
vrouwen een stuk gemakkelijker geworden. 
Zelf was ze het meest trots op het feit dat mede op haar 
aandringen de eerste vrouwelijke huisarts in Best benoemd werd 
– die heeft inmiddels heel wat vrouwelijke collega’s gekregen. 
Het was uitermate triest dat ze door een afnemende gezondheid 
de laatste jaren niet meer heeft kunnen fietsen. Mevrouw van den 
Bergh is 85 jaar geworden. 
 

H e t t y  O t t e n   
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Er wordt in Best veel overlegd, maar nog zonder 
resultaat  
Er ligt een advies om de bestaande Beatrixbrug niet op te lappen, 
maar een volledig nieuwe brug te bouwen. Een opluchting voor alle 
mensen die de afgelopen decennia, balancerend op het veel te smalle 
pad, inclusief een eng hoogteverschil met de weg, daar dapper 
gefietst hebben. Ze krijgen een mooi, breed fietspad, voetgangers 
een eigen trottoir en wat betreft de auto’s is er alleen nog de vraag 
of vrachtverkeer wordt toegestaan of net als nu omgeleid wordt via 
het industrieterrein.  
Er blijkt voldoende geld beschikbaar (een wonder!) en als het huidige 
voorstel wordt goedgekeurd en de juiste tekeningen uitgewerkt, zal 
de aanleg zo’n 8 maanden duren. De mededeling over juiste 
tekeningen verraadt het addertje onder het gras: de nieuwe brug 
komt iets meer naar het noorden te liggen en dus angstwekkend 
dicht bij het gebied van Rijkswaterstaat – beroemd en berucht om de 
gigantische vertraging die dat op kan leveren. 
Ook is er inmiddels een advies over een deel van de snelfietsroute 
van Eindhoven naar Den Bosch, het deel langs de Liempdseweg en de 
Zomereik, waar de route Best binnenkomt (de gemeente Boxtel 
heeft nog niet onthuld wat hun plannen zijn, dus Best trekt vanaf de 
bebouwde kom een eigen plan). De Liempdseweg wordt fietsstraat, 
met aan de westkant een trottoir. De weg wordt daardoor ruim 

twee meter breder dan nu, met grasbeton tegels aan de rand voor 
het landbouwverkeer dat daar rijdt. Iets ten oosten van de huidige 
onderdoorgang bij de Hokkelstraat komt een aparte 
onderdoorgang (je mag het geen tunnel noemen want hij ligt 
gelijkvloers) voor fietsers en voetgangers.  
Het grootste struikelblok is het voorstel om een rotonde aan te 
leggen ongeveer 10 meter ten noorden van de huidige kruising 
Wilg/Hokkelstraat. Die is in principe niet nodig qua doorstroming 
maar geeft de fietsers de mogelijkheid om op enige afstand van de 
rotonde met voorrang over te steken. De omwonenden vinden dat 
veel te dicht bij hun woningen. De Zomereik wordt fietsstraat en 
verandert dus niet wezenlijk. Het is niet duidelijk of en hoe de 
projectontwikkelaar een eventuele ontsluiting vanuit het bouwplan 
Boomgaard wil realiseren, maar de fiets zal sowieso voorrang 
hebben. 
Tijdens de inspraakavond kwam natuurlijk ook weer het voorstel 
ter sprake om het snelfietspad veel dichter langs de A2 te leggen en 
dan met twee aparte onderdoorgangen onder de Ringweg en de 
Wilg te laten lopen. Ik heb namens de Fietsersbond meegedeeld dat 
afgezien van de enorme extra kosten en vertraging (het gaat om 
grond van het waterschap en Rijkswaterstaat) de sociale veiligheid 
dan zwaar onder druk komt te staan, want het gedeelte tussen die 
twee onderdoorgangen is vanuit geen enkel standpunt zichtbaar – 
het ligt verlaagd met aan drie kanten een hoog talud. 
 

In Memoriam 



 

 
 
 
 
 
 

Berichten uit Geldrop - Mierlo 
 

        R o b  v a n  S t r a t u m  

 
  

Rotonde in Mierlo is levensgevaarlijk voor fietsers 
In het Eindhovens Dagblad van 19 april j.l. stond het volgende: "Wel 
of geen voorrang voor fietsers? ‘Iedereen weet het, op die rotonde 
moet je opletten’. Voor de tweede keer binnen twee maanden 
gebeurde op de rotonde bij de Hubo in Mierlo een zwaar ongeval 
waarbij een fietser door een auto werd geschept. In Mierlo kijken ze 
er niet meer van op. Bijna iedereen weet het: bij die rotonde moet je 
oppassen, zegt Joost Poppelaars. Zijn zoon raakte er in februari 
zwaargewond. Toen deze week bekend werd dat de 33-jarige 
Mierlose fietser die afgelopen vrijdag werd geschept op de rotonde, 
is overleden, pakte Poppelaars de telefoon. Hier moeten ze iets aan 
doen, misschien moet de gemeente van die knipperbollen plaatsen. 
Het is ook heel verwarrend dat fietsers hier wél, maar op de 
rotondes vlakbij in Helmond géén voorrang hebben." Einde citaat, 

van het naderend verkeer te vestigen op een zebrapad maar 
zouden zeker helpen. De zebrapaden liggen er al. Wat ook 
zou helpen zijn matrixborden met waarschuwingsteksten en 
flitspalen. Een oplossing op langere termijn is het veranderen 
van het voorrangsregime van de rotonde 
Brandevoortsedreef, het is daar al lang geen buitengebied 
meer. 
Wat zeker niet gaat helpen is het plan van wethouder Hans 
van de Laar (Dorps Partij Mierlo) om de tweede 
ontsluitingsweg van de nieuwbouwwijk Luchen uit te laten 
komen op de Huborotonde: die wordt daardoor nog 
drukker en gevaarlijker dan nu het geval is. Luchen heeft nu 
maar een enkele ontsluitingsweg en dat is onvoldoende, als 
die ene weg dicht zit kunnen de hulpdiensten nergens heen. 
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Mierlo rotonde 

met dank aan het ED. 
Het is een terugkerende 
discussie: fietsers wel of 
niet in de voorrang. Het 
SWOV (Stichting 
Wetenschappelijk 
Onderzoek 
Verkeersveiligheid) beveelt 
aan om fietsers wel in de 
voorrang te laten. In 
Nederland hebben fietsers 
voorrang op 70 % van alle 
rotondes. Of de fietser wel 
of niet in de voorrang 
komt wordt bepaald door 
de wegbeheerder, vaak de 
gemeente zelf. Vaak zijn 
het rotondes in de buurt 
van snelwegen of ver 
buiten de bebouwde kom 
waar de fietser geen 
voorrang heeft. 
Voorbeelden in onze regio: 
de rotonde van het 
Eindhovense Floraplein, de 
twee rotondes bij de 
afritten van de A67 in 
Geldrop en inderdaad de 
Rotonde op de Brandevoortsedreef in Helmond. Voor het overige 
zijn vrijwel alle rotondes in de regio voorrangsrotondes voor 
fietsers. 
In het specifieke geval van de Huborotonde gaat het om een 
autodrukke Geldropseweg die kruist met een even drukke 
fietsroute, nl de route vanuit het centrum van Mierlo naar de 
Oudvensestraat, Emontshoeve en verder, met veelbezochte 
bestemmingen als NS station Brandevoort en het Strabrechtcollege. 
De aanbevolen knipperbollen zijn weliswaar bedoeld om de aandacht 

Saillant detail is dat de gemeente een paar jaar geleden 
geprobeerd heeft de Burgemeester Termeerstraat te gaan 
gebruiken als ontsluitingsweg, maar dat niet voor elkaar heeft 
gekregen door taaie tegenstand van onder meer bewoners, 
tot aan de Raad van State toe. Een veel betere plaats voor de 
tweede ontsluitingsweg loopt door de akkers achter de 
sportvelden en komt dan uit op de rotonde Industrieweg. De 
Fietsersbond gaat de gemeente benaderen om de 
aangedragen oplossingen te bespreken. 
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Op excursie in de Kempen 
 

Verslag bijeenkomst bestuursleden Fietsersbond regio Eindhoven, 
ambtenaar gemeente Bergeijk en een vijftal leden vanuit Bergeijk, 
Luyksgestel, Eersel en Riethoven 
 
Omdat de beide bestuursleden uit Eindhoven nauwelijks bekend 
waren met hetgeen er zoal speelt op het vlak van fietsbeleving in de 
regio de Kempen, leek het hun een goed idee om eens poolshoogte 
te komen nemen. Ze waren zeker ook erg te spreken over de 
aanwezigheid van dhr. Kevin Penninx, ambtenaar van de gemeente 
Bergeijk.  
Deze wist de aanwezigen uitvoerig te vertellen over de inmiddels 
gerealiseerde fietspaden tussen Riethoven en Bergeijk, tussen de 
Weebosch en Luyksgestel en de diverse plannen die gemeente 
Bergeijk nog op de rol had staan m.b.t. de aanleg en verbetering van 
fietspaden.  

D i e s  v a n  S o e l e n  
 

gemeente waarbij het aangenaam is om te fietsen.  
De aanwezige leden uit Luyksgestel wisten op hun beurt 
aandacht te vragen voor een aantal geconstateerde 
knelpunten in hun dorp en in de dorpskern Weebosch. 
Inmiddels is aan het eind van de Runderbochten een 
tractorsluis aangelegd en aan de Luyksgestelse kant is een 
inrijverbod voor auto’s geplaatst. Dit komt de veiligheid van 
de fietsende schooljeugd richting Eersel op dit weggedeelte 
ten goede.  
De aansluiting van de Runderbochten op het tweerichtings-
fietspad op de Neerrijt laat te wensen over. De berm-
verharding ter plaatse van het oversteek punt is niet ideaal.  
Voor het fietsverkeer komend vanaf de Runderbochten sluit 
het deels verharde oversteekgedeelte onvoldoende aan op 
het tweedrichtingsfietspad op de Neerrijt. De berm-
verharding tussen rijweg en fietspad dient verbreed te 
worden zodat deze beter aansluit op de oversteeksituatie 
voor fietsers met een eenduidig soort bestrating (wat nu 
niet het geval is). 
Het fietspad op de Neerrijt sluit abrupt aan op de 
Kruisboomweg, waarbij de fietsers voorrang moeten geven 
aan het autoverkeer vanuit de Kruisboomweg, terwijl hier 
sprake is van een gelijkwaardige kruising.  
Een tweede punt van aandacht is het vrij smalle geasfalteerde 
fietspad op het Boscheind vanaf Het Openluchttheater 
richting Belgische grens. Naast het feit dat hier sprake is van 
een relatief smal geasfalteerd fietspad, oogt het op diverse 
plaatsen nog smaller en zelfs onzichtbaar door de vervuiling 
met zand en dennennaalden. Met name het gedeelte vanaf 
het Openluchttheater tot aan de eerste kruising met een 
zandweg richting Belgische grens en het begin van het 
fietspad aan de zijde van de Lommelsedijk tot aan de eerste 

            F r a n k  M e e r t e n s   e n   J o s e p h  v a n  d e n  E n d e n  

Hierbij werd onder meer de doorgaande weg via Walik te 
Riethoven vermeld, die op relatief korte termijn opnieuw zal 
worden ingericht. De verkeersdrempels zullen vanwege 
geluidsoverlast worden verwijderd en de maximale snelheid van 30 
km/u zal gehandhaafd blijven.   
Dit riep bij de aanwezigen de vraag op of de situatie voor de fietsers 
daardoor niet verslechterd in plaats van verbeterd zal worden. 
Door het ontbreken van de drempels zal de snelheid van het 
autoverkeer toenemen in het nadeel van de veiligheid van de 
fietsers. Verder wordt het laatste gedeelte van het nieuwe fietspad 
aan de Broekhovenseweg in Riethoven, vanaf de weg Zeven 
Fonteinen aangesloten op de Volmolenweg. 
Het doortrekken van het tweerichtingsfietspad was in eerste 
instantie, gezien de plaatselijke situatie, niet mogelijk. Hiervoor is 
een oplossing gevonden door de weg voor het autoverkeer komend 
vanuit Riethoven naar links te verleggen, zodat de fietsers de weg 
niet over moeten steken, wat eerder wel het plan was. De 
toekomstvisie van Bergeijk is er niet zozeer op gericht om Bergeijk 
te promoten als DE Nederlandse Fietsgemeente, maar als een 

Onderhoud fietspad Luyksgestel-Lommel aan de Lommelsedijk 
Luyksgestel 

Kruispunt Fietspad Neerrijt-Kruisboomstraat Luyksgestel 
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rechterzijde van de Doolhof, die een T-kruising maakt met de 
toekomstige traverse van de Dorpsstraat, een parkeerverbod te 
realiseren. Nu wordt er met regelmaat aan beide zijden van het 
Doolhof geparkeerd. Met als gevolg dat er over een tiental 
meters een nauwe doorgang voor slechts één auto ontstaat. 
Met als resultaat dat er voor met name fietsers gevaarlijke 
situaties ontstaan. 
Door enkele  aangebrachte wegversmallingen, aan het begin van 
de dorpsgrens en in de dorpskern van de Weebosch zelf, dient 
zich eenzelfde soort conflict  aan tussen fiets- en autoverkeer.  
Na de aanleg van het mooie nieuwe fietspad vanuit Luyksgestel 
naar de Weebosch heeft de gemeente Bergeijk er niet voor 
gekozen om het nieuwe fietspad aan te sluiten op de aanwezige 
fietspaden met klinkerbestrating aan weerszijde van de weg. In 

T-kruising met een zandweg is ernstig vervuild. Omdat dit 
fietspad over het hele traject op een viertal plaatsen kruist met 
een zandweg waarover zowel landbouwverkeer als auto’s rijden 
is het fietspad ter plaatse vaak overspoeld met modder, 
waardoor fietsers bij regenachtig en zonnig weer gemakkelijk 
weg kunnen glijden. Op drie plaatsen op de fietsroute maakt 
het fietspad een bocht, waardoor het gevaar van uitschuiven 
nog acuter is. Een brede rammelstrook van minimaal 2 meter 
aan beide zijden van het fietspad, op deze kruisingen, zal de 
vervuiling van fietspad sterk tegen kunnen gaan. 
De aanwezige Luyksgestelse leden dringen er bij de ambtenaar 
op aan het fietspad, vaker dan nu het geval is, schoon te laten 
vegen en dit niet beperken tot enkel het voorjaar. Zeker op de 
vermelde locaties. De overige gedeeltes van het fietspad liggen 
er redelijk tot goed bij (deze week nog gecontroleerd!).  
Voor de aanpassing Traverse Dorpsstraat te Luyksgestel is een 
klankbordgroep samengesteld bestaande uit aanwonenden, 
geïnteresseerden en leden van de Dorpsraad. Nu vragen we 
ons af waarom het dringend advies van de klankbordgroep en 
de Luyksgestelse Dorpsraad, om fietsers op aparte fietspaden 
buiten de rijbaan te leiden, NIET door de gemeente Bergeijk 
overgenomen wordt. De indruk wordt hiermee gewekt dat een 
klankbordgroep slechts voor ‘de schone schijn’ in het leven 
wordt geroepen. De gemeente Bergeijk richt zich in een 
schrijven tot de klankbordgroep en Dorpsraad, waarbij men 
aangeeft dat de gemeente ervoor kiest voor de variant met 
fietsers op fietssuggestiestroken op de rijbaan. Door de 
genoemde snelheidremmende versmalling van de weg ter 
hoogte van de Vlieterdijk komt het auto- en fietsverkeer met 
elkaar in conflict! 
In het verleden is al vaker een verzoek ingediend om aan 

             

plaats daarvan heeft men middels onderbroken belijning een 
suggestieve fietsstrook aangeduid. Deze onderbroken belijning 
houdt vlak voor de wegversmallingen op, waardoor er eveneens 
conflict- c.q. gevaarlijke situaties ontstaan tussen automobilisten 
en fietsers.  
Verzocht wordt om de belijning zodanig aan te passen dat de 
fietsers om de wegversmalling geleid worden zoals dat in het 
verleden het geval was. Dit in ieder geval totdat er een geplande 
nieuwere en veiligere situatie is gecreëerd.  
Afgesproken is dat de gemeente (ambtenaar Kevin Penninx) 2 
maal per jaar (of zoveel vaker als nodig is) met de leden uit 
Bergeijk zal spreken, waarbij Joseph voorlopig als 
contactpersoon van de zijde van de Fietsersbond zal 
functioneren. 
 Kevin maakt op korte termijn een eerste afspraak om een 
aantal hierboven genoemde punten nader toe te lichten. 
 

Kruising zandweg fietspad 

Wegversmalling Weebosch met fietspadsuggestie 



 

 

 

Wie durft door te rijden 
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Afrikalaan 
Begin mei is het eerste deel van de Afrikalaan opnieuw geasfalteerd. Tot 
onze vreugde heeft de gemeente gehoor gegeven aan onze lang 
gekoesterde wens om een volwaardige fietsoversteek te realiseren 
tussen de Gentiaanlaan en Rijnlaan. De fietsers die via dit verkeersplateau 
oversteken hebben voortaan voorrang op al het verkeer dat over de 
Afrikalaan rijdt.  

Berichten uit Son en Breugel 

onze speerpunten in hun programma’s opgenomen. De VVD 
heeft daarna samen met andere oppositiepartijen een 
fietsavond georganiseerd. Uiteindelijk heeft deze avond geleid 
tot een motie voor een fietsvriendelijker dorp. Deze motie is 
in het voorjaar van 2023 aangenomen. Dit biedt hoop voor 
een fietsvriendelijk mobiliteitsplan dat de gemeente 
binnenkort gaat realiseren. Wij zullen hier ook onze input 
aan leveren.  
 

Paaltjes 
Al een aantal jaar hebben we bij de gemeente aangedrongen 
om nutteloze (en voor de fietser gevaarlijke) paaltjes te 
verwijderen. Uiteindelijk heeft de nieuwe verkeerskundige 
van de gemeente dit voorjaar een inventarisatie van paaltjes 
gemaakt. Dit resulteerde in een voorstel met te verwijderen 
paaltjes. Wij hebben feedback gegeven en naar aanleiding 
daarvan is de lijst met weg te halen paaltjes nog groter 
geworden. De gemeente gaat nu een kostenschatting 
opvragen en een plan van aanpak maken. We hopen op 
spoedige uitvoering en houden de vinger aan de pols. 
 

Dommelpas 
De verbinding tussen Son en Breugel bij het hertenkamp 
wordt aangepakt! Binnenkort wordt de brug vervangen. Het 
fietspad wordt vanaf de start in de Breeakker tot de nieuw te 
bouwen basisschool  Buitenstebinnen aangebracht in asfalt. 
Dan is de ergernis over losliggende tegels verleden tijd, en 
wordt de verbinding tussen Breugel en Son weer een stukje 
beter. 
 

F r a n k  M e e r t e n s   

In Memoriam Paul Liefrink 
Helaas hebben wij droevig nieuws: na een kort ziekbed is onze vrijwilliger Paul Liefrink op 9 februari overleden. 
Graag staan wij kort stil bij zijn leven als vrijwilliger, als reiziger en als medemens. 

Paul als vrijwilliger 
Paul is 69 jaar geworden en was meer dan twintig jaar actief binnen de afdeling Valkenswaard van de Fietsersbond.  
In deze jaren heeft hij een actieve bijdrage geleverd aan de successen van de afdeling. Zo leverde hij essentiële  
inspraak op de gemeentelijke en provinciale plannen, bedacht creatieve oplossingen voor diverse verkeerssituaties  
en organiseerde de bijeenkomsten met de gemeente Valkenswaard en andere organisaties. En dat alles met het  
doel om Valkenswaard een fietsvriendelijke gemeente te laten worden en blijven. 

Paul als reiziger 
Paul heeft meer dan 40 jaar in de reiswereld gewerkt. Hij was zelf ook een echte reiziger. Samen met zijn vrouw Els reisde hij over de 
hele wereld. En als verkeersdeelnemer in al die landen, deed hij veel inspiratie op voor de fietsers in onze omgeving. 

Paul als medemens 
Wij hebben Paul leren kennen als een betrokken en loyaal medemens. We konden altijd op hem rekenen. Hij was in veel zaken 
geïnteresseerd en onze fietsvergaderingen gingen vaak meer over belangrijke en bijzondere ontwikkelingen van het leven dan over de 
fietsperikelen. 
De kennis en ervaring van Paul zullen wij enorm missen, net als zijn gastvrijheid en zijn boeiende verhalen. We hopen zijn gedachtegoed 
levend te kunnen houden in onze afdeling. 
We wensen Els en haar gezin veel sterkte. 
 
Namens Fietsersbond Valkenswaard, 
Maarten Creemers en Mark Somers 
 

Onderafdeling en nieuw actief lid 
In maart 2023 is Son en Breugel een onderafdeling geworden met een 
eigen emailadres (sonenbreugel@fietsersbond.nl). Tevens hebben wij een 
nieuw actief lid mogen verwelkomen (Sander Tromp). Met z’n drieën 
denken we de belangen van de fietser in ons dorp nog beter te kunnen 
behartigen. 
 

Politiek 
Bij de gemeenteraadsverkiezingen hebben politieke partijen al veel van 

Afrikalaan na asfaltering Afrikalaan oude situatie 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
P a u l  K l o e t  

Berichten uit Helmond 
 

Concept Mobiliteitsvisie Helmond 2040 
Begin april heeft de gemeente een concept van de 
Mobiliteitsvisie digitaal gepubliceerd. Uiteraard waren wij erg 
benieuwd, wat er over fietsen geschreven zou worden. Wij zijn 
niet teleurgesteld: De al eerder in de Omgevingsvisie 
aangekondigde mobiliteitstransitie houdt in, dat lopen en 
fietsen een leidende rol krijgen in het mobiliteitsbeleid, terwijl 
openbaar vervoer en deelmobiliteit ruimer voorhanden zullen 
komen. De argumentatie berust op drie pijlers: 
1.   Helmond wil in 2030 klimaatneutraal zijn. 
2.   Helmond streeft naar een gezonde en groene 

leefomgeving.  
3.   De schaalsprong, die Helmond te wachten staat bij de 

uitvoering van de woningbouwtaak in het centrum als 
onderdeel van de Brainportplannen.  

Die doelen kunnen alleen gerealiseerd worden als de auto een 
minder dominante positie krijgt. 
De prioriteit voor fietsen krijgt vorm en inhoud door de aanleg 
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In onze reactie op het concept van de Mobiliteitsvisie hebben 
wij aangegeven uiteraard blij te zijn met de keuze voor ‘lopen 
en fietsen op één’, omdat dit voornemen perfect aansluit op 
onze Verkeersvisie, die wij in 2021 hebben opgesteld. 
Daarnaast hebben wij aangegeven, dat de uitwerking van dat 
voornemen wel erg algemeen is, terwijl wij in onze 
Verkeersvisie 2021 veel concreter zijn geweest, met name op 
het gebied van de verkeersveiligheid.  
In onze Verkeersvisie 2021 hebben wij een radiale 
fietsstructuur voorgesteld, die gericht is op het Helmondse 
hoofdwinkelcentrum en het hoofdstation, omdat dat - naast 
het eigen adres - de belangrijkste bestemmingen zijn. Wij 
hebben onze hulp en ervaring aangeboden bij een verdere 
uitwerking van het nieuwe beleid. 
Tenslotte hebben we nog opgemerkt, dat bij verplaatsingen de 
auto weliswaar het meest gebruikte vervoermiddel is, maar 
dat lopen en fietsen nu al samen een groter aandeel hebben bij 
verplaatsingen. Dat laatste blijft in de visie buiten beeld. Aan de 

en verbetering van 
(regionale en stedelijke) 
doorfietsroutes, meer 
prioriteit voor fietsers bij 
verkeers-lichten en het 
wegnemen van barrières 
in het bestaande 
fietsnetwerk.  
Er komen meer 
(bewaakte) fietsen-
stallingen rond het 
hoofdwinkelcentrum, 
terwijl wijkvoorzieningen 
aan het fietsnetwerk 
gekoppeld zullen worden. 
Verdere verbeteringen 
zullen bestaan uit het 
realiseren van een 
fijnmaziger netwerk, 
verbreding van de rijloper 
op drukke trajecten, 
minder haakse bochten, 
asfaltverharding, etc. 
Buitenruimten zullen 
ontworpen worden vanuit de prioriteit voor fietsen. Uiteraard 
zal ook worden gekeken naar de veiligheid van de fietser. 
Verkeersveiligheid wordt in de Mobiliteitsvisie overigens 
nauwelijks uitgewerkt; verwezen wordt naar een (ons niet 
bekend) Strategisch Plan Verkeersveiligheid. (ondertussen zijn 
we wel uitgenodigd voor een bijeenkomst van het Platform 
Verkeersveiligheid, dus wie weet). 
De Ventiel is niet het medium om in te gaan op de beleids-
voornemens op andere mobiliteitsterreinen, maar met name 
het minder dominant behandelen van de auto heeft in de stad 
al veel stof doen opwaaien. 

verklaring is voor diverse ongevallen op rotondes in Mierlo, 
maar ook in Helmond. Als Fietsersbond Helmond pleiten we er 
al jaren voor dat - bij gebrek aan een algemeen geldende 
landelijke regeling - Helmond zich aansluit bij het beleid van de 
meeste gemeenten. 
Nu de fietser meer prioriteit krijgt volgens de Mobiliteitsvisie 
ligt een aanpassing van het Helmondse rotondebeleid voor de 
hand. Een zegsman van de gemeente Helmond heeft in het ED 
aangegeven dat logisch te vinden, mits daardoor geen 
gevaarlijke situaties ontstaan. In de praktijk betekent dit, dat 
diverse rotondes aangepast zullen moeten worden. 
 

hand van CBS-gegevens 
hebben wij dat ook 
aangetoond.   
 

Rotondediscussie 

Zoals in veruit de 
meeste gemeentes heeft 
in de gemeente Geldrop-
Mierlo een fietser 
voorrang op rotondes. 
Maar in Helmond juist 
weer niet. Een ongeval 
met dodelijke afloop op 
een rotonde in Mierlo 
(zie elders in deze 
Ventiel) heeft in het 
Eindhovens Dagblad 
geleid tot een discussie 
over de verschillende 
behandeling van fietsers 
in de twee gemeentes. 
Men was het er over 
eens, dat dat verschil 
mogelijk een belangrijke 
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Vooral vertraging in Veldhoven 
Ik ben nu ruim 1 jaar de contactpersoon van de Fietsersbond voor 
Veldhoven. En dan is het tijd om de balans eens op te maken. De 
communicatie met de ambtenaren en de wethouder(s) verloopt 
vaak goed maar het echte omdenken met aandacht, prioriteit en 
daadkracht voor de kwetsbare verkeersdeelnemers gaat erg/te 
langzaam. De Fietsersbond is betrokken en wordt gehoord voor 
een tien-tal projecten van klein naar groot. En dan is het 
teleurstellend dat er na een jaar slechts één projectje is afgerond en 
dat is de aanpassing van de onmogelijke bocht voor fietsers en 
voetgangers van de Heerseweg/Kempenbaan West. Wat er is 
gerealiseerd is een duidelijke verbetering maar het blijft een 
gevaarlijke situatie.   
Met uitzondering van de Kempenbaan-Oost lopen alle overige 
projecten vertraging op. En ook met de Kempenbaan-Oost een 
helaas enorme misser; er wordt in het voorgenomen 
verkeersbesluit tijdelijke maatregelen Run 1100 melding gemaakt 
dat de Fietsersbond positief heeft geadviseerd. Dit is pertinent 
onjuist. 
Is het dan tijd om bij de pakken te gaan neerzitten; gelukkig niet… 
langzaam maar zeker is er sprake van een kentering. Veldhoven is 
bezig om een nieuwe mobiliteitsvisie op te stellen welke klaar dient 
te zijn tegen het einde van dit jaar. Daarin groeit het besef dat door 

Berichten uit Veldhoven 

W i l l e m  d e  B r u i j n  

(Advertentie) 

mindere rol speelt maar de kwaliteit en de reistijd bepalend zijn. 
Dat vereist een andere opzet van de infrastructuur voor de fiets 
met gescheiden brede fietspaden; fietstunnels, zoals nu eentje 
wordt aangelegd bij het project Kempenbaan-Oost. Er komen er 
gelukkig meer met name op de F-routes; er is geld beschikbaar. 
Nu maar hopen dat de vele partijen het eens worden en tempo 
maken. De fietsersbond is betrokken en zal blijven aandringen op 
versnelling. 
Binnenkort is er wederom overleg over de fietsroute van 
Zilverackers naar Veldhoven centrum of elders. Het bouwtempo 
in Zilverackers is hoog en een groot deel van de negen buurten is 
al gerealiseerd of in aanbouw. Helaas ontbreekt er een veilige en 
goede fietsverbinding zodat de bewoners maar gebruik blijven 
maken van de auto. Het overleg gaat nogmaals over de 
verbinding Sondervick-Bossebaan; een klein stukje van het traject. 
De discussie gaat wederom over of het fietspad 
geheel/gedeeltelijk of geheel niet door het Vogelzangpark dient te 
lopen.   
Het project Peter-Zuidlaan-Julianastraat, een raadsbesluit uit 
2019 is ook vertraagd; oorzaak is aanvullend onderzoek n.a.v. de 
stikstof problematiek. Ook dit blijft de fietsersbond nauwlettend 
opvolgen omdat het drukste fietspad van Veldhoven aansluit bij 
de nieuwe fietsroute van/naar Kempenbaan-Oost. 
Het duurt zolang het duurt. de groei van met name ASML er 

meer aandacht en ruimte moet 
komen voor fietsers en de auto niet 
meer de hoogste prioriteit en 
aandacht krijgt (ontwerpprincipe 
STOMP).  
Ook de aantallen ongevallen met 
fietsers, met gewonden en doden, is 
in Noord-Brabant veel te hoog en 
Veldhoven scoort hierin helaas ook 
heel slecht. Onze boodschap eind 
2022 was dat dit een zeer zorgelijke 
ontwikkeling is maar vond toen nog 
onvoldoende gehoor; inmiddels is 
deze boodschap nu ook expliciet 
afgegeven door de provincie.  
ASML heeft in een meerjarenplan 
tot 2030 de verkeersontwikkelingen 
aangegeven; met een verdubbeling 
van het aantal fietsende ASML-
werknemers tot 8000 in acht jaar 
tijd. Een belangrijk onderdeel hierin 
is een goede fietsinfrastructuur waar 
de fietsers veilig, snel en ononder-
broken van en naar hun werk 
fietsen. Waar de afstand een 
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Automotive Week had ook aandacht voor de fiets 
 

Hoe vreemd het ook klinkt, tijdens de Automotive Week, 
eind april in Helmond, was er ook volop aandacht voor de 
fiets. Dat gebeurde onder meer met een debat over de 
doelstelling van Nul Verkeersslachtoffers, maar ook met 
verschillende concrete toepassingen. Deze drie zaten daar 
ook bij: 
 
1. Royal HaskoningDHV heeft een Flowtrack ontwikkeld, 

dat ervoor moet zorgen dat fietsverkeer en andere 

weggebruikers niet meer stil komen staan. Doel is 

meer toegankelijke steden en een beter milieu. 

2. DTV Consultants heeft samen met SmartwayZ.NL de 

Bicycle Platoon Module (BPM) ontwikkeld. Met deze 

module kunnen groepen (of platoons) fietsers 

gedetecteerd en geprioriteerd worden door slimme 

verkeerslichten. De module voorspelt of fietsers een 

peloton zullen vormen aan de hand van de snelheid 

van elk van de individuele fietsers. DTV Consultants 

heeft demonstraties gegeven om de werking van de 

BPM te laten zien. De groep fietsers op de foto heeft 

eraan deelgenomen. 

 

3. Vialis heeft tijdens de Automotive Week elementen van de circulaire 
fietspaden en de nul-energie kruising laten zien. Het gaat daarbij om 
oversteekplaatsen inclusief verkeerslichten en openbare verlichting. 
Voor de energie zijn deze volledig zelfvoorzienend. Ook zijn er 
bikelanes, inclusief openbare verlichting en veiligheidsmarkeringen, die 
volledig circulair zijn. Zie ook deze video 
https://youtu.be/52_rZBXNW0w 
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Servicepagina 
SCHADEMELDINGEN FIETSPADEN 
Schademelding kan ook via Meldpunt 
Fietsersbond:  
www. meldpunt.fietsersbond.nl 

Asten 
Asten, Heusden, Ommel 
0493-671212 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. asten.nl  

Bergeijk 
Gemeente Bergeijk 
Contactpersoon: Twan Hurkmans / Kevin 
Penninx 
Afdeling Beheer Ruimte en Organisatie 
Telefoonnummer: 0497-551455 
Mail: info@bergeijk.nl t.a.v. verkeer 

Best 
0499-360360 Algemene Klachtenlijn 
Via Internet: www. gemeentebest.nl  

Bladel 
Bladel, Casteren, Dalem, Hapert,  
Hoogeloon, Netersel 

0497-361661, Wegbeheerder Hr. Vennix. 
Via Internet: www. bladel.nl 

Cranendonck 
Budel, Budel-Dorpplein, Budel-Schoot, 
Gastel, Maarheeze, Soerendonk 

0495-431222 of 140495 
Via Internet: www. cranendonck.nl 

Deurne 
Deurne, Helenaveen, Liessel, Neerkant, 
Vlierden 

0493-387711 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. deurne.nl  

Eersel 
Duizel, Eersel, Knegsel, Steensel,  
Vessem, Wintelre 

0497-531300 Telefooncentrale 
Via Internet: www. eersel.nl  

Eindhoven 
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. eindhoven.nl 
Of BuitenBeter app 

Geldrop – Mierlo  
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. geldrop-mierlo.nl 

Gemert – Bakel  
Bakel, De Mortel, De Rips, Elsendorp, 
Gemert, Handel, Milheeze 

Via Internet: www. gemert-bakel.nl  

Heeze – Leende  
Heeze, Leende, Sterksel 
040-2241536 Hr. v. Meerwijk (voor 
veiligheid) en Hr. Welters (Beleid) 

Via Internet: www. heeze-leende.nl 

Helmond 
0492-587690 Klantencontactcentrum of 
140492 

Via Internet: www. helmond.nl 

Laarbeek 
Aarle-Rixtel, Beek en Donk, Lieshout, 
Mariahout 

0492-469700 Hr. Leduc of Hans Kuijpers 
Via Internet: www. laarbeek.nl 

Nuenen 
040-2631699 Meldpunt 
Via Internet: www. nuenen.nl 

Oirschot 
Oirschot, Oost- West- en Middelbeers, 
Spoordonk 

0499-583333 Hr. Verouden 
Via Internet: www. oirschot.nl 

Reusel – De Mierden  
Hooge Mierde, Hulsel, Lage Mierde, Reusel 
0497-650650 Afd. Woonomgeving 
Via Internet: www. reuseldemierden.nl  

Someren 
Lierop, Someren, Someren-Eind, Someren-
Heide 

0493-494888 Telefooncentrale 
Via Internet: www. someren.nl  

Son en Breugel 
0499-491491 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. sonenbreugel.nl 

Valkenswaard 
Dommelen, Valkenswaard 
040-2083444 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. valkenswaard.nl 

Veldhoven 
Oerle, Veldhoven 
040-2584444 Telefooncentrale of 14040 
Via Internet: www. veldhoven.nl  

Waalre 
Aalst, Waalre 
040-2282500 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. waalre.nl  

 

BEWAAKTE FIETSENSTALLINGEN 

Best 
Fietsenstalling NS Station, gratis 

 ma t/m vrij: 06.00 – 20.15 uur 
In het weekend gesloten. Naast de bewaakte 
stalling is er een weekend- en nachtstalling. 

Eindhoven – Gratis bewaakte fietsen-
stallingen 
18 Septemberplein 

 ma t/m za: 7.00 – 23.30 uur 

 zondag: 11.00 – 23.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Heuvelgalerie 

 ma t/m do: 08.00 – 22.30 uur 

 vrijdag & zaterdag: 08.00 – 4.30 uur 

 zondag: 11.00 – 22.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Winkelcentrum Woensel 

 ma t/m do: 08.00 – 19.00 uur 

 vrijdag: 08.00 – 21.30 uur 

 zaterdag: 08.00 – 18.00 uur 

 koopzondag: 11.00 – 18.00 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Eindhoven – Bewaakte fietsenstallingen 
tegen betaling 
NS-station, zuidzijde (Stationsplein) 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

NS-station, noordzijde (Neckerspoel) 

 ma t/m vrij: 6.30 – 20.00 uur 
Voor tarieven zie: www. ns.nl  

Helmond ** 
Piet Blomplein 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 

Doorneind 

 ma t/m wo: 07.30 – 21.00 uur 

 do t/m vrij: 07.30 – 22.00 uur 

 za: 07.30 – 18.00 uur 

Kasteel Traverse 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 
Van vrijdagavond 21.30 uur tot maan-
dagochtend 10.30 uur is de stalling vrij 
toegankelijk en is er alleen camerabewaking. 

Steenwegkwartier 

 7 dagen per week 24 uur per dag 
Alleen cameratoezicht. 

** Op koopzondagen zijn alle bovenstaande 
stallingen geopend van 11.00 – 18.00 uur 

Fietsenstalling NS Helmond Centraal 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

Voor tarieven zie: www. ns.nl  

 

 
 
RECREATIE EN OVERIGE ADRESSEN 
Stichting Landelijk Fietsplatform 
Postbus 846, 3800 AV Amersfoort 
033-4653656 
Website: fietsplatform.nl 
E-mail: info@ fietsplatform.nl 

Stichting Vrienden op de fiets 
Postbus 7471, 2701 AL Zoetermeer 
079-3238556 
Website: www. vriendenopdefiets.nl  
E-mail: administratie@ vriendenopdefiets.nl  

Nederlandse Spoorwegen Regio Zuid 
Gebouw Noordzicht 
Neckerspoel 22, 5611 AD Eindhoven 
Website: www. ns.nl  
E-mail: via de virtuele medewerker 
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9292 Reisinformatiegroep bv. 
Postbus 19319, 3501 DH Utrecht 
Website: www. 9292.nl  
E-mail: via de website 

ROVER 
Postbus 2132, 3800 CC Amersfoort 
033 4220450 
Website: www. rover.nl  
Klachten via de website 

Programma bureau Brabant Veiliger, 
Veiligheid in Brabant, 
Postbus 90151, 5200 MC Den Bosch 
Website: www. brabant.nl/subsites/ 
brabant-veiliger.aspx 

E-Mail: veiligheid@ brabant.nl  

Ezine Nieuwsbrief ‘Verkeersveilig’ 
Redactie: Marion van den Moosdijk 
E-mail: mexin@ iae.nl 

SWOV (St. Wetenschappelijk Onderzoek 
Verkeersveiligheid) 

Postbus 1090, 2260 BB Leidschendam 
Website: www. swov.nl  
E-mail: info@ swov.nl 

CROW, adviesbureau 
Postbus 37, 6710 BA Ede 
Website: www. crow.nl  
E-Mail: klantenservice@ crow.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Postbus 66, 3800 AB Amersfoort 
088-5248800 
Website: www. veiligverkeernederland.nl  
E-mail: info@ vvn.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Regio Zuid (Limburg, Noord-Brabant, Zeeland) 
Beekstraat 546001 GJ Weert 
088- 524 88 50 
E-mail: steunpuntzuid@vvn.nl 

Vrienden van de Voetveren 
Veulenkamp 2, 3848 BG Harderwijk 
Website: www. voetveren.nl  
E-mail: info@ voetveren.nl 
 

SCHADEMELDING FIETSBEWEGWIJZERING 

Het centrale meldpunt voor fietsknooppuntenborden en LF-routeborden is: www. bordjeweg.nl. 
Dit is het meldpunt van Nederland Fietsland en is ook bereikbaar via een link op de site 
www. nederlandfietsland.nl of rechtstreeks via http ://meldsysteem.nederlandfietsland.nl. 
Je komt in beide gevallen op hetzelfde meldpunt uit.  

Bordjes Rondje Eindhoven: info@ ronnico.nl 

Overige bewegwijzering: www.  bewegwijzeringsdienst.nl/schade-melden  

 

INTERNETADRESSEN 

Fietsersbond: www. fietsersbond.nl  

Fietsersbond Noord-Brabant: 
https://noordbrabant.fietsersbond.nl 

Fietsersbond Fietsrouteplanner: www. 

routeplanner.fietsersbond.nl  

Fiets Startpagina: www. fietsstartpagina.nl  

NS fiets: www. nsfiets.nl 

 

Correcties of aanvullingen kunnen 
gemeld worden aan Bart Brouwers 
ventielredactie@ gmail.com 

CONTACTPERSONEN 

Asten 
Vacature 

Best 
Hetty Otten 
0499-374356 
ottrans@ iae.nl 

Bergeijk 
Joseph van den Enden 
06-20745583 
blueclayfrog@gmail.com 

Bladel 
Andre Huijbregts 
06-51691709 
andre.huijbregts@planet.nl 

Cranendonck  
G. Vlassak,  
0495-493687 
gvlassak@ kpnmail.nl 

Deurne 
Michel Lintermans,  
0493-312520, 
michellintermans@outlook.com 

Eersel 
Tom Verspaandonk 
0497-514736 
t.c.verspaandonk@hccnet.nl 

Organisatie van de Regio 
REGIOBESTUUR 

Voorzitter: 
Annemie Driessen 
Eindhoven 
06-38783314 
fbannemie@ hotmail.com 

Secretaris: 
Hans Freriks  
Eindhoven 
06-44502653  
zuidoostbrabant@fietsers-
bond.nl 

Penningmeester: 
Frank Meertens  
Son en Breugel  
06-12062177 
frankmeertens@kpnmail.nl  

Bestuurslid: 
Dick Verhaart 
Eindhoven 
06-81109258 
dickverhaart@gmail.com 

ONDERAFDELINGEN 

Eindhoven 
Pieter Nuiten 
06-51758275 
eindhoven@ fietsersbond.nl  
eindhoven.fietsersbond.nl  

Geldrop – Mierlo 

Rob van Stratum 
06-24506341 
robvanstratum@gmail.com 

Heeze – Leende 
Arnold Niessen 
040-2240064 
heeze@ fietsersbond.nl 

Helmond  
Wim Raaijmakers 
0492-541622 
helmond@ fietsersbond.nl 

Nuenen 
Marten Sikkens 
06-26832435 
nuenen@ fietsersbond.nl 

Son en Breugel 
Frank Meertens 
06-12062177 
frankmeertens@kpnmail.nl  

Valkenswaard 
Mark Somers  
valkenswaard@fietsersbond.nl 

Waalre 
Michael Janssen  
06-28893781 
waalre@fietsersbond.nl 

Gemert-Bakel 
Dies van Soelen 
06-24581030 
diesvsoelen@hotmail.com 

Laarbeek 

Rini Daniëls 
0492 382340 

rinidaniels@onsbrabantnet.nl 

Oirschot 
Vacature 

Reusel-DeMierden 
Andre Huijbregts 
06-51691709 
andre.huijbregts@planet.nl 

Someren 
Vacature 

Veldhoven 
Willem de Bruijn 
06-53944769 
llem.debruijn@xs4all.nl 

INTERNETADRESSEN 

Regio: http://zuidoostbrabant. 
fietsersbond.nl  
Eindhoven: http://eindhoven. 
fietsersbond.nl 

 

  



 

                                                                                                                                                                                                                                                          

Colofon 

Ventiel is een uitgave van de Fietsersbond, afdeling 
Zuidoost-Brabant en verschijnt vier keer per jaar 

Ledenadministratie  
(abonnementen, adreswijzigingen e.d.)  
Fietsersbond, Nicolaas Beetstraat 2a,  
3511HE Utrecht 
tel. 030-2918171 
www.fietsersbond.nl/contact 

Redactieadres 
Bart Brouwers 
ventielredactie@gmail.com 

Redactie en vormgeving 
Bart Brouwers, Jim Bullock,  
Paul Stege   

Fotografie 
Bart Brouwers, Joseph van den Ende,  
Frank Meertens, Dory Melis,  
Rob van Stratum  

Coördinatie verspreiding 
René van de Laar en Annemie Driessen 
Tel.Annemie 06-38783314 tel.René 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com 

Kopij en illustraties 

Het volgende nummer van Ventiel ver-
schijnt in september2023. Kopij graag vóór 
1Augustus naar het redactieadres sturen. 
Foto’s en andere leuke, toepasselijke 
illustraties zijn evenzeer welkom!  
De redactie behoudt zich het recht voor 
ingezonden stukken in te korten. 

 
 
 
 
Bericht voor bezorgers 
De volgende Ventielen worden in het begin 
van de maand september bij de bezorgers 
afgeleverd. Als u niet in staat bent ze 
binnen korte termijn rond te brengen, 
neem contact op met René van de Laar,  
tel. 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com. 

 
 
 
  
Adverteerders 
Landschap Reisboekwinkel, Eindhoven 

Eugène Piters Wijnen, Eindhoven 

Richard Maas Tweewielers, Eindhoven 

Hut van Mie Pils, Aalst-Waalre 

Eetcafé Zomerhof, Valkenswaard 

Verzorging drukwerk  
Vane Druk, Helmond  

Oplage: 1300 

Ventielekes 
‘Ventielekes’ van leden die 
betrekking hebben op alles 
wat met fietsen te maken 
heeft, zijn gratis. Deze zijn 
altijd kort en krachtig en 
worden eventueel door de 
redactie ingekort. 
Ventielekes zijn nooit 
commercieel van aard. 
Commerciële mededelingen 
kunnen als advertentie 
worden aangeboden. 

Advertenties 

Kosten van een advertentie: 

 1/1 pagina: € 110,- per      
nummer, € 300,- per jaar 

 1/2 pagina: € 75,- per 
nummer, € 220,- per jaar 

 1/4 pagina: € 45,- per 
nummer, € 155,- per jaar 

 1/8 pagina: € 30,- per 
nummer, € 100,- per jaar 


